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Odpady nOvě

V souvislosti s přijetím nového zákona o odpa-
dech Parlamentem ČR zákonem č. 541/2020 
Sb. došlo i ke změně zákona o místních po-
platcích a  k  naprosté změně dosavadních 
způsobů zpoplatnění  odpadového hospodář-
ství jednotlivých obcí. V roce 2021 ještě bylo 
možné vybírat poplatky „ postaru“, ale díky 
novému zákonu o odpadech byly obce povin-
ny přizpůsobit své obecně závazné vyhlášky 
nové úpravě zákona o  místních poplatcích 
do  konce roku 2021.  Podle zákonné úpravy 
je obec povinna přebrat veškerý komunální 
odpad vznikající na jejím území při činnosti 
nepodnikajících fyzických osob. Obec může 
nastavit obecní systém odpadového hospo-
dářství obecně závaznou vyhláškou.
Proto obec přijala v  prosinci 2021  novou 
obecně závaznou vyhlášku upravující nově 
místní poplatek za obecní systém odpadové-
ho hospodářství. Z podstaty věci jde o místní 
poplatek, který je povinen hradit každý po-
platník vyjmenovaný ve vyhlášce. Byla stano-
vena sazba 800 Kč za jednotlivého poplatníka 

či nemovitost a rok. Oproti jiným obcím byla 
schválena sleva mj.  pro  děti mladší 12  let 
a osoby starší 75 roků.
Jde tedy o  místní poplatek za  obecní odpa-
dové hospodářství, tedy zejména za náklady 
sběrného dvora, který obec doposud zcela 
hradila ze svých zdrojů. Pro ilustraci - za rok 
2021 činily příjmy odpadového hospodářství 
422.590,- Kč a  výdaje 845.669,- Kč. Obec 
tedy doplatila na provoz sběrného dvora část-
ku 423.078,- Kč.
Je třeba zmínit, že  nový místní poplatek 
a platba za svoz komunálního odpadu popel-
nicemi jsou poněkud odlišné věci. Místní po-
platek jsou povinni hradit všichni (dosud ne 
všichni měli popelnice a přitom měli možnost 
vyvážet odpad do  sběrného dvora). Uhra-
zením místního poplatku bude mít poplat-
ník-občan zajištěnou úhradu podstatné části 
poplatku za odvoz popelnic.
Na  základě rozhodnutí obce bude vybraný 
místní poplatek použit pro částečnou úhradu 
ceny svozu komunálního odpadu a případné 
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doplatky si budou fyzické osoby hradit 
ze svých zdrojů.
Dále byl stanoven ceník služeb za  vývoz 
a  likvidaci směsných komunálních odpadů 
pro  domácnosti a  vlastníky rekreačních ob-
jektů v  roce 2022, který vychází z  ceníku 
Západočeských komunálních služeb, který je 
vyvěšený na webu obce a i úřední desce
Před stanovením výše místního poplatku 
a celkové ceny odvozu směsných komunálních 
odpadů domácností, je třeba vyplnit formu-
lář, aby bylo možno zohlednit případné slevy, 
které za poplatníka uhradí obec. Formulář je 
možno nyní si vyzvednout na obecním úřa-
du, nebo si je stáhnout a vytisknout ze strá-
nek obce, kde jsou umístěny také vzory k vy-
plnění. Vyplněný formulář je možné doručit 

osobně e-mail: obec@chocenice.cz. Výši po-
platku je možné zjistit po vyplnění předběžné 
tabulky na webu obce a po zohlednění ceníku 
služeb za vývoz a  likvidaci směsných komu-
nálních odpadů pro  domácnosti a  vlastníky 
rekreačních objektů. Tak zjistí poplatník cel-
kovou cenu za pořízení známky na popelnici, 
včetně intenzity vývozů. Platí, že  poplatník 
tříděním odpadu nenaplní popelnici, nemusí 
využít četnost svozů popelnic plynoucí z  ta-
bulky a může si objednat vývoz méně častý. 
Poplatník či vlastník domu si může zakoupit 
libovolný počet jednorázových známek pří-
padně i četnější vývoz popelnice za cenu uve-
denou ve shora uvedené tabulce.
V současné době se přijímají na obecním úřa-
du formuláře abychom zrychlili a zjednoduši-
li vydávání známek po 15.2.2022. Od toho-
to data lze poplatek lze uhradit i v hotovosti 
na obecním úřadu.
Poplatek lze uhradit také bezhotovostním 
převodem na  číslo účtu:  50020704/0600. 
Jako variabilní číslo uveďte číslo nemovitosti, 
kdy pro identifikaci poplatníka před toto číslo 
vepište čp.či č.ev. 
pro občany Chocenic  ................... 100
pro občany Zhůře  ........................ 200
pro občany Kotousova  .................. 300
pro občany Chocenické Lhoty  ...... 400
Např. pro nemovitost č.p. 67 v obci Choceni-
ce bude variabilní číslo ve tvaru 10067.
Pro informaci zde aktuální ceny vývozů po-
pelnic(známek) o velikosti 110 l:
jednorázové ..............................120,- Kč
1x měsíčně.............................1.200,- Kč
1x za 14 dní ...........................2.100,- Kč
kombinovaná ....................... 2.600,- Kč
1 x týdně ...............................3.100,- Kč
Změna v  právní úpravě odpadového hospo-
daření obcí přináší tedy i novinky pro občany 
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obce a  podnikatele. Uvidíme, zda zvolený 
systém přispěje k vylepšení hospodaření všech 

s odpady nebo zda jej budeme nuceni, po vy-
hodnocení, případně změnit.

 Radek Keller, místostarosta

o činnosti obCe

Rád bych Vás informoval o dění v obci od vydání posledního čísla našeho zpravodaje. Předně bych 
Vám ještě chtěl dodatečně popřát, abyste v tomto roce žili spokojeně, ve zdraví a byli jste šťastni. 
Vstoupili jsme do  čtvrtého roku naší práce 
na obecním úřadu. Zároveň s tím jsme vstou-
pili i do čtvrtého roku vydávání našeho zpra-
vodaje, který jak zaznamenáváme, si již našel 
místo a má svoje čtenáře. Chceme touto for-
mou nadále informovat obyvatele o  tom, co 
se ve vsi odehrálo, odehrává a případně i bude 
odehrávat. 
Koncem listopadu 2021 jsme pořádali slav-
nostní rozsvícení vánočního stromku. Ten 
jsme získali darem z nedalekého místa, a  to 
od  Lešků, kteří strom darovali. I  přes ome-
zení v  souvislosti s  virovou pandemií jsme 
nakonec slavnost uspořádali, byť oproti pů-
vodnímu plánu jsme museli omezit prodej 
nápojů a potravin ve stánku. Rozdávali jsme 
tak teplý mošt a  svařák. Slavnost podpořili 
žáci mateřské i základní školy, kteří se svými 
učitelkami připravili recitační a  písňové vy-
stoupení. Díky nim si na slavnost našlo cestu 
hodně přes 100 účastníků a ne vždy šlo o ro-
diče či prarodiče našich nejmladších. Po jejich 
vystoupení a jarmarku jimi vyrobených věcí, 
vystoupili členové pěveckého sboru Jamáček. 
Jde o seniory mezigeneračního a dobrovolnic-
kého centra TOTEM. V průběhu vystoupe-
ní jsme rozsvítili slavnostně vánoční stromek 
a  i  betlém. Vánoční strom jsme dozdobili 
oproti předchozím rokům o další velké plas-
tové ozdoby tak, aby jeho výzdoba byla ještě 
bohatší. Bohužel až po Vánocích jsme insta-
lovali na betlém i zvonek pro ty, kteří si chtějí 

„vyzvonit“ štěstí. Ten obci daroval jeden ze 
zastupitelů obce. 
O týden později uspořádal Spolek chocenic-
kých holek, akci nazvanou Čertoviny, která 
byla i  náhražkou za  obvyklou Mikulášskou 
nadílku. Jednalo se o  akci, na  které přijali 
účast čerti, Mikulášové i andělé a byla určena 
zejména pro nejmenší děti. Ty společně s ro-
diči či prarodiči procházely trasu k Vejsováku 
se zastávkami, soutěžemi a sladkou odměnou. 
I zde mohu konstatovat, že se akce vydařila, 
zúčastnilo se jí mnoho místních, ale i přespol-
ních dětí. Spolek chocenických holek dále 
uspořádal i  Štědrovečerní pochod k  dubu 
Drnák. Na tuto, již poměrně tradiční akci, si 
našlo cestu relativně hodně zájemců, jako vy-
cházku na čerstvém vzduchu na Štědrý večer. 
V  rámci obce se konala 16. prosince schůze 
obecního zastupitelstva. Schválili jsme, na ní 
např. finanční pomoc Tříkrálové sbírce, dále 
jsme schválili rozpočet obce Chocenice a roz-
počet MŠ a  ZŠ Chocenice, když se jedná 
o dva důležité dokumenty. Dále jsme schválili 
střednědobý finanční výhled ZŠ a MŠ. Dá se 
shrnout, že i když nepatrně omezíme činnost 
a  obdržíme alespoň nějakou z  dotací, které 
budeme žádat, měli bychom udržet vyrovna-
ný rozpočet a nesahat na úspory z minulých 
let. Také rozpočet školy doznal navýšení, a to 
z důvodu zdražení energií, které bohužel po-
ciťují všichni.
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Koncem roku jsme provedli obvyklou inven-
tarizaci obecního majetku, a  to i  v  základní 
i  mateřské škole, které je obec zřizovatelem. 
Část starého již nepotřebného majetku byla 
vyřazená a zlikvidována.
Zimní měsíce přinesli obvyklé počasí, a  to 
tedy i  nutnost údržby místních komunikací 
při sněhové nadílce. Zatím nás však zima zce-
la neprověřila, a  tak jsme vyjeli hrabat sníh 
a případně sypat cesty štěrkem pouze dvakrát. 
V této souvislosti bych chtěl požádat ty kteří 
parkuji své vozy na obecních prostorách, aby 
si, pokud je to jenom trochu možné, svoje 
vozidla parkovali na svých pozemcích. Brání 
nám totiž v údržbě místních komunikací.
Požádali jsme o dvě dotace z programu Ob-
novy venkova Plzeňského kraje. První dotace 
je na modernizaci hřiště v Kozím rohu, kde 
chceme pískový povrch nahradit povrchem 
umělým a druhá dotace je dotace na výměnu 
jednoho nefunkčního a druhého starého kot-
le, který dnes zajišťuje vytápění objektů školy 
a  školky. Předpokládané náklady obou akcí 
jsou cca 1 milion Kč a z dotací můžeme ob-
držet v obou případech až do 70% ceny akce.
V lednu tohoto roku jsme přešli ze zkušebního 
režimu na ostrý režim instalovaných videoka-
mer, které jsou napojeny přímo na dispečink 
Policie České republiky a  v  případě potřeby 
jsou tedy Policii České republiky k  dispozi-
ci. Věříme, že tak přispějeme k  bezpečnosti 

v obci. Zima nás zcela nezastavila při pracích 
v  lese. Koncem roku jsme nechali oplotit 
oplocenkou novou paseku v obecním lese pod 
Velkou skálou. Protože terén je v místě kame-
nitý a není možné zarážet kůly do země, ne-
chali jsme zbudovat oplocenku jako závěsnou. 
Nadále probíhá samovýroba dřeva a to v bo-
rovicích na obecních drahách a dílem ve Vůsí. 
Po dohodě s vedením školy jsme se rozhodli 
v době vegetačního klidu přistoupit k vykáce-
ní přerostlých borovic u vstupu do mateřské 
školy. Jejich kořeny totiž ničí oplocení objektu 
a  nově upravená parkovací místa Chtěli by-
chom samozřejmě na jejich místě vysázet ob-
ratem adekvátní náhradu, a  však nikoliv již 
borovice, které se svým vzrůstem do daného 
prostředí vůbec nehodí. Dále jsme pokračo-
vali v pracích na údržbě v mateřské škole, kde 
se natírali kovové zárubně, nechali jsme vy-
měnit původní postele pro děti za nové včetně 
nových matrací. 
V průběhu ledna jsme se zúčastnili také valné 
hromady SDH Chocenice, kde jsme také pro-
jednali věci, které nebyly z obou stran dořeše-
ny, případně co by bylo dobré dodělat.
Dne 8. ledna proběhla již klasická Tříkrá-
lová sbírka, kdy se organizací pomohla zá-
kladní škola, Eva Bendová Olga Šváchová 
a Ing. Dagmar Jandová. O ní více níže v tex-
tu. 

Vlastimil Štětina, starosta 

Zpráva Z vaLné hromady sdh 

Dne 8.1.2022 se v  sále obecní hospody, 
po  ročním odkladu, způsobeném covidový-
mi opatřeními, uskutečnila tradiční výroční 
valná hromada našeho hasičského sboru. Zú-
častnilo se jí 27 členů sboru a za hosty Adam 
Bína z  hasičského okrsku a  za  obec starosta 

Vlastimil Štětina a místostarosta Radek Kel-
ler. Schůze byla za přispění pana Kellera do-
provázena prezentací fotek z historie našeho 
sboru, které jsme obdrželi od Tomáše Strejce. 
Po přivítání hostů a nezbytném odsouhlasení 
programu valné hromady bylo minutou ticha 
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vzpomenuto na  nedávno zesnulé dlouhole-
té členy sboru, pana Josefa Strejce staršího 
a pana Zdeňka Šrámka a dále byla provedena 
gratulace jubilantům pánům Josefu Benedik-
tovi a Miroslavovi Novákovi. Poté si převzal 
slovo starosta sboru Zdeněk Führich, který 
ve  své zprávě o činnosti sboru za  roky 2020 
a 2021 zhodnotil zásahovou, pracovní a kul-
turní činnost sboru. V té připomněl na zása-
hy poměrně bohaté období, ve kterém vynikly 
hlavně nedávné zásahy spojené s přívalovými 
dešti v našich obcích. Dále pohovořil o kul-
turních akcích, které byli spolupořádány 
s přispěním našeho sboru a kdy některé byli 
úplně zrušeny, a nebo byly negativně ovlivně-
ny občas překotnými a  nečekanými změna-
mi covidových opatření a omezení. V tomto 

směru se nejlépe vydařil snad jen dětský den, 
Chocenice Fest a pouťová zábava.
Následně byl o  svoji zprávu požádán velitel 
sboru Dušan Hubert, který se také vyjádřil 
k uplynulému období a dále pohovořil o nut-
nosti obnovení sportovní činnosti sboru, zlep-
šení práce s  mládeží, očekávaných nutných 
investicích do  obnovení výstroje a  výzbroje 
výjezdové jednotky a výhledové činnosti sbo-
ru. 
Po této zprávě jsme se začali věnovat návrhu 
činností na rok 2022. V tomto roce čeká náš 
sbor obnovení školení vybraných členů sboru 
v  jejich specializacích, hlavně strojníky a ve-
litele. Stejně tak i  ostatní členy sboru čekají 
běžná školení a cvičení dobrovolných jedno-
tek jako zdravověda, kondiční jízdy apod. 
V souvislosti s tímto jsme se rozhodli obnovit 
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pravidelné schůzky sboru na  hasičárně ka-
ždou poslední neděli v  měsíci, které budou 
sloužit ke školením, údržbě techniky, výzbro-
je a výstroje, údržbě hasičské základny a např. 
výše uvedeným kondičním jízdám strojníků. 
Následovala diskuze, ze strany obce byl zo-
pakován požadavek na vedení kroniky SDH, 

větší zpřístupnění našeho muzea a využívání 
možností a zlepšení informovanosti o činnos-
ti SDH na obecních webových stránkách. Ze 
strany sboru to například bylo řešení situace 
na parkování cizích vozidel na pozemku ha-
sičské zbrojnice a dále možné investice do na-
šeho sboru a  pro jeho činnost. Při diskuzi 
byl našemu sboru ze strany zástupců obce 
předán dar, kterým je velmi povedená smal-
tovaná cedule na hasičskou zbrojnici s námi 
používaným znakem, která bude umístěna při 
některé pracovní činnosti sboru. Tímto chce-
me ještě jednou poděkovat obci za tento dar. 
V rámci diskuze bylo dohodnuto, že bychom 
rádi dále udrželi a hlavně rozšířili počty na-
šich dětských členů a mládeže. Letos budeme 
provádět nábor do družstev, uvažujeme o za-
vedení kroužku v rámci školy a školky. Proto 
pokud jako rodiče chcete umístit svoji ratolest 
do organizace, která působí v naší obci, není 
finančně téměř vůbec náročná, neváhejte nás 
kontaktovat. V tomto roce se vedení mládeže 
ujímá skupina pro práci s mládeží pod vede-
ním Jardy Hajšmana mladšího. Kontakt vám 
jistě rádi zprostředkují na obci, nebo kdokoli 
z výboru SDH, a nebo aktivních členů sboru.

Ondřej Saska – jednatel SDH

nábor mLadýCh hasičů 

Sbor dobrovolných 
hasičů Chocenice 
zahajuje nábor dětí 
do  kolektivu mla-
dých hasičů ve věku 
od 7-15 let.
Chceš se stát mla-
dým hasičem? Seznámíš se s  prací hasičů, 

technikou a  vybavením, naučíš se základy 
první pomoci, zlepšíš si fyzickou kondici, 
získáš znalosti o  požární ochraně, budeš se 
účastnit požárních soutěž a užiješ si spoustu 
zábavy.
Termín prvního setkání bude ještě upřesněn, 
pro více informací a předběžné přihlášky piš-
te na: jaroslavhajsman1991@gmail.com.
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tříKráLová sbírKa

V  loňském roce Tříkrálová sbírka proběhla 
netradičním způsobem. Místo aby králové 
přišli do  našich domovů, putovali jsme my, 
choceničtí občané, ke  třem králům. I  přes 
všechny obtíže jsme přispěli krásnými 8. 
874 Kč. Letos byla situace příznivější, a  tak 
se koledníci mohli vydat za námi a zazvonit 
u našich domovů, kde byli vždy mile vítáni. 
V zimních kulisách obce má tento zvyk své je-
dinečné kouzlo. O to více, když výtěžek z této 

sbírky pomůže potřebným, lidem darujícím 
pak přináší radost ze setkání a symbolicky tak 
dává všechny lidi dohromady. Letos se vyko-
ledovalo úctyhodných 23. 471 Kč. Děkujeme 
všem dárcům, koledníkům i všem těm, kteří 
se do koledování zapojili, zvláště pak pedago-
gům naší školy, kteří pomohli s výběrem ko-
ledníků a výborně naučili děti zpívat koledu.

Eva Bendová

novoroční poděKování

Tento školní rok nastoupilo do naší základní 
školy 9 prvňáčků. Obecní zastupitelstvo se 
i  tentokrát rozhodlo pro poskytnutí příspěv-
ku jejich zákonným zástupcům. Navrhovaný 
a  následovně schválený finanční příspěvek 
ve  výši 3  000 Kč, mimochodem tento rok 

zvýšený o  1000 Kč, byl tak příjemným dár-
kem pro rodiče v předvánočním čase.
Jako ředitelku školy mě velmi těší přístup 
obce a snaha o udržitelnost školy v Choceni-
cích. Jsem velmi ráda, že zastupitelé si uvě-
domují, jak je existence školy v obci důležitá 
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a  patří jim za  to opravdu velká pochvala 
a poděkování, a to nejen moje, ale i všech za-
městnanců školy. Pevně věřím, že snaha obce 
školu a školku podpořit i v této nelehké době, 
přinesla a určitě bude i dále přinášet výsled-
ky-tím samozřejmě myslím zvyšující se počet 
žáků v naší malotřídní ZŠ a MŠ.
Na  závěr bych znovu chtěla ocenit skvělý 
přístup rodičů Anežky a  Daníka Krátkých, 
kteří finanční příspěvek od  obce v  celé výši 

3 000 Kč věnovali škole. Škola již použila jeho 
část na  pořízení vánočních dárků pro děti. 
Moc děkujeme. 
Velké poděkování patří také paní Heleně Žá-
kové, která mateřské škole věnovala krásného 
sněhuláka. Zdobí nám vstup do  MŠ a  vy-
nahrazuje dětem toho opravdového, kterého 
si bohužel díky nedostatku sněhu nemohou 
postavit.

Jaroslava Havlíková ředitelka školy 

připravované aKCe

5. března 2022- Masopustní průvod maškar, 
zveme všechny zájemce do  masopustního 
průvodu masek po obci s hudbou. 
Sraz účastníků je v  10 hodin u  obecního 
úřadu. Fantazii ve  výběru masek se meze 
nekladou. 

10. března - schůze obecního zastupitelstva
19 března - karetní turnaj v  prší, zápis 
od 12:00 do 13:00 hod. 

spoLečensKá KroniKa

Oslavenci
Leden: 
Přibáňová Zdeňka, Chocenická Lhota 8, 75 
let
Divišová Danuše, Zhůř 108, 70 let
Šlajs Václav, Zhůř 116 , 70 let
Únor:
Vokáč Jan, Kotousov , 87 let
Šindelář Vladislav, Chocenice 136, 70 let

Březen:
Hach Václav, Chocenice 12, 88 let
Kormošová Jaroslava, Chocenice 123, 75 let
Tříska Jaroslav, Kotousov 8, 75 let
Lisacová Libuše, Chocenice 166, 70 let

narození
Adam Procházka, Chocenice 34

Zemřelí
Marie Divišová, Zhůř 132, 93 roků
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